
Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 7. november 2013 stillet føl-
gende spørgsmål nr. S 371 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares.

Spørgsmål S 371:
”Mener ministeren stadig, at flere patienter skal behandles hjemme (ifølge 
”Mere borger, mindre patient”) når Dansk Sygeplejeråd mener, at de får for 
mange patienter hjem for tidligt?”

Svar:
Ja, jeg mener, at borgeren - som det også fremgår af regeringens sundheds-
politiske udspil, skal behandles og plejes så tæt på eget hjem som muligt og 
helst helt undgå at skulle på sygehuset, når det ikke er nødvendigt. 

Det betyder bl.a., at borgere, der ikke længere har behov for sygehusbehand-
ling, skal udskrives og hjem i trygge og vante omgivelser, så snart, det er for-
svarligt og muligt. 

Kommunerne har både et ansvar for og en interesse i at tilbyde nødvendig
genoptræning, sygepleje, pleje mv. til borgere efter udskrivning fra sygehus, 
så funktionsevne, helbred og livskvalitet fremmes, og behov for genindlæggel-
se forebygges. 

Den opgave, ved jeg, at kommunerne er sig bevidste, hvilket bl.a. kommer til 
udtryk i en stigning siden 2007 i antallet af sygeplejersker (7 pct.), SOSU-
assistenter (32 pct.) og ergo- og fysioterapeuter (38 pct.) – de personalegrup-
per, der er vigtige for opgaveløsningen i kommunerne. 

Og så ved jeg, at sygeplejerskerne i andre sammenhænge har givet udtryk for 
at være enige i regeringens fokus på udviklingen, hvor patienter kun er på 
sygehus, når det er nødvendigt. Og at vi generelt – også fra kommunernes 
side – har fokus på en kompetent og stærk kommunal sygepleje, der både kan 
forebygge indlæggelser og sikre den rette indsats efter udskrivning. 
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